

Genève, le 23 septembre 1927.

SOCIÉTÉ DES NATIONS

**DÉCLARATION RELATIVE AUX GUERRES D'AGRESSION**

**RÉSOLUTION**

*présentée au nom de la troisième Commission par Son Excellence M. SOKAL (Pologne).*

« L'Assemblée,

Reconnaissant la solidarité qui unit la communauté internationale ;

Animée de la ferme volonté d'assurer le maintien de la paix générale ;

Constatant que la guerre d'agression ne doit jamais servir comme moyen de régler des différends entre Etats et que, de ce fait, elle constitue un crime international ;

Considérant qu'une renonciation solennelle à toute guerre d'agression serait de nature à créer une atmosphère de conciliation favorable aux progrès des travaux entrepris en vue du désarmement,

Déclare :

1. Toute guerre d'agression est et demeure interdite ;

2. Tous les moyens pacifiques doivent être employés pour le règlement de différends, de quelque nature qu'ils soient, qui viendraient à s'élever entre les Etats.

L'Assemblée déclare qu'il y a obligation, pour les Etats membres de la Société des Nations, de se conformer à ces deux principes.»

Geneva, September 23rd, 1927.

LEAGUE OF NATIONS

**DECLARATION CONCERNING WARS OF AGGRESSION**

---

**RESOLUTION**

*Presented in the name of the Third Committee by His Excellency M. SOKAL (Poland)*

“The Assembly,

Recognising the solidarity which unites the community of nations ;

Being inspired by a firm desire for the maintenance of general peace ;

Being convinced that a war of aggression can never serve as a means of settling international disputes and is, in consequence, an international crime ;

Considering that a solemn renunciation of all wars of aggression would tend to create an atmosphere of general confidence calculated to facilitate the progress of the work undertaken with a view to disarmament :

Declares :

(1) That all wars of aggression are, and shall always be, prohibited.

(2) That every pacific means must be employed to settle disputes, of every description, which may arise between States.

The Assembly declares that the States Members of the League are under an obligation to conform to these principles.”

---